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Møtereferat  
 

Møtedato

: 

 13.01.2023 

Sted:  Holmen 

Tid:  1230-1430 

Til stede: 

        

  

Til stede: Mahdi Hassan, Gunn Bråten, Jan-Thore Martinsen, Kristin Utby 

Telnes, Bjørn Tore Grutle, Joanna Karolina Sefaniak, Jan Erik Larsen, Sindre 

Sørhus  

Ikke til stede: Mariann Hagen, Najwa Mohammed Isaak, 

 

 

  

Saksliste 

  

Sak 1 

Godkjenning av referat og saksliste.  

Sakslista og referatet er godkjent.  

  

 

Sak 2 

Ytringsfrihetskommisjonens utredning 

 

Brede Møller fra Innlandet fylkeskommune har presentert utredningen til Internasjonalt råd. 

Det ble kommentarer, diskusjoner og innspill fra råd medlemmer.  

Rådet hadde følgende kommentarer til utredningen: 

Sosiale medier: 

Rasisme og kommentarer:  

- Opplever at grov hets passerer, mens positive ting blir blokkert  

- Det er hvem man er som hetses og ikke selve ytringen 

- Ansvarliggjøring av institusjoner og plattformer 

Mange eldre, spesielt de med minoritetsbakgrunn, er ikke på digitale plattformer – det oppleves 

som diskriminerende i forhold til ytringsfriheten  

 

Forslag til løsninger: 

- Lovpålagte flerkulturelle/internasjonalt/mangfolds- råd i alle kommuner eller regioner, 

vil være en unik arena for å bygge ytringsfrihetskultur, etablere demokrati og høre meninger 

- Oppfølging og undervisning om teamet i skolen. Det skjer negative tilbakemeldinger 

allerede på skolen, elevene må ha rett på opplæring i ytringsfrihet 

- Er alle innvandrere klar over ytringsfriheten, er de nok opplyst? 

- Flere minoritetsgrupper må inviteres og delta i debatter 

- Introduksjonsprogrammet og voksenopplæringsprogrammet er opplysende, men det 

trengs en oppfølging – blant annet gir introduksjonsprogrammet en annen type språkopplæring 

etter fylte 55 år hvilket oppleves som ekskluderende og gir liten anledning til å bli informert 

og til å fremme egne meninger. Introduksjonsprogrammet må prioritere ytringsfriheten. 
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- Det er flere innvandrere/flykninger som ikke kan lese og/eller skrive, og det offentlige 

bør se på andre måter å formidle sin informasjon visuelt 

- Kulturforståelse er en viktig del av ytringskulturen, for eksempel ikke snakke stygt om 

hverandre 

- Lik tilgang til bredbånd og fiber i hele landet er viktig i arbeidet med samfunnssikkerhet 

 

Media har mye makt. Internasjonalt råd etterlyser kommentarer om Pressens Faglige Utvalg 

(PFU) i utredningen, da spesielt i forhold til det flerkulturelle. Kanskje burde beklagelser gis 

mere spalteplass?  

 

Det eksisterer i dag ulike plattformer som tilbyr oversettelse fra et språk til et annet. Dette 

medfører mange misforståelser som kan oppleves skremmende og farlige.    

 

Når det gjelder valg og valgdeltakelse blant innvandrere så har det helt klart med språk å gjøre. 

Det oppleves som at de fleste debatter ikke hensyntar innvandrere og det flerkulturelle miljøet 

i Norge, og for mange innvandrere er dialekter en utfordring.  

Språkutfordringer hindrer innvandrere fra å delta i den offentlige debatten, mange blir 

misforstått og trekker seg. Politisk parti har, slik vi ser det, også et ansvar i det å inkludere. 

 

Sak 3 

 

Bosetting av flyktninger 2023 

Svanhild Næverdal, rektor ved Tynset opplæringssenter har presentert plan og utfordringer for 

bosetting i 2023. 

• Tynset kommune har fått anmodning til å bosette 80 flyktninger i 2023. Kommunen 

lager en sak til kommunestyre med forslag til å bosette 60.  

• Det finnes ikke ledige kommunale boliger per i dag. Kommune unsesøker boliger som 

er på privat markedet. 

• De som ble bosatt i fjør krever tett oppfølging fortsatt. 

• Arbeidsmarked i regionen er ikke så stort. Mange av de som slutter på introprogrammet 

skal ikke finne jobber. 

 

 

Sak 4  

Endring av retningslinjer IR  2023 

Internasjonalt råd skal bytte navn til Flerkulturelt råd i Tynset kommune. To representanter 

fra de internasjonale rådene i regionen inviteres til å delta på regionale møter med tale og 

forslagsrett to ganger i året 

Retningslinjer skal oppdateres, og sendes til kommunestyre.  

 

 

Sak 5 

Eventuelt 

Saker fra arbeidsutvalget 

Internasjonalt råd skal organisere en Fred-seminar i løpet av våret. Arbeidsgruppa kommer med 

forslag til tidspunkt og program.  

 

 

Tynset 

Manuela Ciutac, sekretær 


